

A man wearing a white hard hat with reflective yellow-green strips, dark sunglasses, and an orange safety vest with reflective yellow-green strips. He is looking to the left. The background is a blurred outdoor setting with trees and a fence.

Achieving the
highest standard

Satisfaire aux normes
les plus strictes

C.P.C.A.

Canadian Petroleum
Contractors Association



Programs & Initiatives - F



About the CPCA

The Canadian Petroleum Contractors Association represents the interests of Canadian petroleum contractors on a national basis. Our membership consists of contractors that are actively involved with the installation, maintenance, testing and removal of storage tank and delivery systems typically used in the petroleum industry.

Since its inception in 2001, the association has represented the views of its members on a multitude of business, regulatory, education, licensing and safety issues.

À propos de la CPCA

La Canadian Petroleum Contractors Association représente les intérêts des entrepreneurs pétroliers canadiens à l'échelle nationale. Nos membres sont des entrepreneurs qui prennent activement part à l'installation, l'entretien, la mise à l'essai et l'enlèvement des systèmes de réservoir de stockage et de distribution habituellement utilisés dans le secteur pétrolier.

Depuis sa création en 2001, l'association fait valoir les positions de ses membres sur un éventail de questions en lien avec l'industrie, le cadre réglementaire, la sensibilisation, l'octroi de permis et la sécurité.

Petroleum Mechanic National Training & Certification Program

Covers all aspects of Underground and Aboveground petroleum systems, Service & Maintenance and an entry level course for individuals new to the petroleum industry

CPCA OBJECTIVES

- Highest Standard of Petroleum Mechanic training
- Recognition across Canada
- National Registry of Certified Petroleum Mechanics
- Association with CCME specification
- Association with NFC specification

CPCA has over 300 certified Petroleum Mechanics across Canada. Program recognized by jurisdictions across Canada

Programme national de certification et de formation au métier de mécanicien pétrolier

Ce programme aborde tous les aspects des systèmes pétroliers souterrains et à ciel ouvert, l'entretien et la maintenance, et propose un cours de base pour les nouveaux venus dans le secteur pétrolier.

OBJECTIFS DE LA CPCA

- Respect des normes les plus strictes de formation au métier de mécanicien pétrolier;
- Reconnaissance à travers le Canada;
- Inscription au registre national des mécaniciens pétroliers certifiés;
- Association à la spécification CCME;
- Association à la spécification NFC.

La CPCA compte plus de 300 mécaniciens pétroliers certifiés à travers le Canada.

Programme reconnu par les provinces et territoires canadiens.

Programmes et initiatives

CPCA Recommended Practices

The booklet is geared to licensed petroleum mechanics and experienced petroleum contracting professionals to use as a quick reference guide, and its recommendations have been established to meet, and in most cases exceed, all provincial and/or federal regulations.

These guidelines cover the four major components of petroleum work:

- Aboveground storage tanks
- Underground storage tanks
- Leak and spill prevention
- Piping and fittings
- Confined Space Entry

Pratiques recommandées par la CPCA

Cette brochure est destinée aux mécaniciens pétroliers qualifiés et aux professionnels expérimentés de la passation de marchés dans le secteur pétrolier à titre de guide informatif et pratique. Les recommandations qu'elle contient ont été formulées de manière à veiller au respect de tous les règlements provinciaux ou fédéraux et, dans la plupart des cas, à les dépasser.

Ces lignes directrices couvrent les quatre composantes principales des travaux pétroliers :

- réservoirs de stockage à ciel ouvert;
- réservoirs de stockage souterrains;
- prévention des fuites et déversements;
- conduites et raccords;
- accès aux espaces confinés.



POST - Petroleum Oriented Safety Training

The POST program outlines the responsibilities of the Owners, Supervisors and Workers on a petroleum site.



Our online course focuses on the Supervisors and Workers covering the required safety documentation and personal protective equipment on petroleum sites to ensure the safety of all workers.

This program has been adopted by all of the major oil companies across Canada to be used on their sites as a **Standard Safety Program** with the objective of taking the program global

POST – Formation sur la sécurité dans le domaine pétrolier

Le programme POST décrit les responsabilités du propriétaire, du superviseur et du travailleur sur un site pétrolier.



Notre formation met l'accent sur les superviseurs et les travailleurs, et porte sur la documentation en matière de sécurité et l'équipement de protection individuelle nécessaires sur les sites pétroliers afin d'assurer la sécurité de tous les travailleurs.

Ce programme a été adopté par les principales compagnies pétrolières du Canada afin d'être mis en œuvre sur leurs sites à titre de programme standard de sécurité, et ce, dans le but de lui conférer une portée internationale.



Member Associations Associations membres



British Columbia Petroleum
Contractors Association

Alberta Petroleum Storage System
Petroleum Contractors Association



Saskatchewan Retail Petroleum
Construction Association



Manitoba Petroleum
Construction Association



Ontario Petroleum
Contractors Association



Association des Entrepreneurs
Pétrolier du Québec Inc.